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Protokół Nr X.2019 
z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 13 grudnia 2019 roku 
 

1. Otwarcie X sesji rady powiatu. 
Otwarcia X sesji dokonał Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak. Otwieram IX sesję Rady 
Powiatu Żagańskiego. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 18 radnych, co zapewnia możliwość 
podejmowania uchwał. Nieobecny Radny Jacek Grzelak. Witam obecnych na sali: Zarząd Po-
wiatu, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Radcę Prawnego Michała Zwolaka, naczelników 
wydziałów  
i kierowników referatów Starostwa Powiatowego, zaproszonych gości oraz prasę lokalną. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał, czy są propozycje zmiany porządku obrad? 
Starosta Henryk Janowicz zaproponował wprowadzić do porządku obrad uchwały w sprawie: 
- określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego  

w roku 2020, 
- zmiany uchwały Nr II.2.2018 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 5 grudnia 2018 roku  

w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie propozycję zmiany porządku 
obrad. 
Zmiana porządku obrad została przyjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania zmiany porządku obrad stanowi załącznik do protokołu 
z obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowa-
dzonych zmianach. 
Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 18 rad-
nych. 
Protokół z elektronicznego głosowania porządku obrad stanowi załącznik do protokołu z obrad 
sesji. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie X sesji rady powiatu. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr IX.2019 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 17 

października 2019 roku. 
4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwały Nr X.1.2019 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2020 – 2025. 
6. Podjęcie uchwały Nr X.2.2019 w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu 

żagańskiego na rok 2020. 
7. Podjęcie uchwały Nr X.3.2019 w sprawie zmian budżetu. 
8. Podjęcie uchwały Nr X.4.2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2019 -2024. 
9. Podjęcie uchwały Nr X.5.2019 w sprawie wydatków zamieszczonych w budżecie Powiatu 

Żagańskiego, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2019. 

10. Podjęcie uchwały Nr X.6.2019 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych treningowych prowadzonych przez 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu. 
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11. Podjęcie uchwały Nr X.7.2019 w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych 
Powiatowi Żagańskiemu w 2019 r. 

12. Podjęcie uchwały Nr X.8.2019 w sprawie nieodpłatnego użyczenia pomieszczeń biurowych 
stanowiących własność Powiatu Żagańskiego na potrzeby Młodzieżowego Centrum Kariery 
w Żaganiu prowadzonego przez Lubuską Wojewódzką Komendę Ochotniczych Hufców 
Pracy w Zielonej Górze. 

13. Podjęcie uchwały Nr X.9.2019 w sprawie przyjęcia programu współpracy Powiatu 
Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2020. 

14. Podjęcie uchwały Nr X.10.2019 w sprawie zmiany regulaminu przyznawania honorowego 
wyróżnienia „Powiatowy Laur Kultury”. 

15. Podjęcie uchwały Nr X.11.2019 w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego oraz 
umieszczanie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów 
budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu 
drogowego oraz reklam. 

16. Podjęcie uchwały Nr X.12.2019 w sprawie wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi  
i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych  
w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu na terenie Powiatu Żagańskiego. 

17. Podjęcie uchwały Nr X.13.2019 w sprawie zmiany uchwały Nr II.1.2018 Rady Powiatu 
Żagańskiego z dnia 5 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 

18. Podjęcie uchwały Nr X.14.2019 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 
Żagańskiego na 2020 rok. 

19. Podjęcie uchwały Nr X.15.2019 w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Żagańskiego na 2020 rok. 

20. Podjęcie uchwały nr X.16.2019 w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady 
Powiatu Żagańskiego na 2020 rok. 

21. Podjęcie uchwały Nr X.17.2019 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólno-
dostępnych na terenie powiatu żagańskiego  w roku 2020, 

22. Podjęcie uchwały Nr X.18.2019 w sprawie zmiany uchwały Nr II.2.2018 Rady Powiatu Ża-
gańskiego z dnia 5 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji. 

23. Wolne wnioski.  
24. Zamknięcie obrad X sesji. 
Starosta Henryk Janowicz: jest tutaj z nami między innymi kolega, który przez 40 lat działalności 
wychowywał młodzież, prowadził bardzo dobre szkoły nie tylko sztuk walki, ale i tańca. Byłem 
na jubileuszu, widziałem wszystkie pokazy. Byli ze mną też Radni Powiatowi, obserwowali to  
i naprawdę jest to duży wkład pracy dla społeczeństwa Miasta Żagania, Powiatu Żagańskiego, 
jak i Województwa, bo tyle młodzież, co przewinęło się przez te szkoły, które prowadził kolega 
Artur Niezgoda to warto takich kolegów wspierać i warto jest ich mieć w naszych szeregach.  
Z góry Panie Arturze dziękuję i złożę w imieniu Rady Powiatu, Zarządu Powiatu, 
Przewodniczącego Rady, podziękowania za włożony trud pracy.  
Radny Artur Niezgoda: chciałem bardzo serdecznie podziękować nie tylko w swoim imieniu, ale 
w imieniu wszystkich moich wychowanków, którzy przez tyle lat przyczynili się do tego, że 
powiat, miasto, gmina, na arenie międzynarodowej i krajowej, była bardzo dobrze postrzegana. 
Ciężko zapracowaliśmy sobie na tak zwane tytuły Mistrzów Świata, Europy, Polski. 
Wielokrotnie reprezentowaliśmy nasz kraj w sztukach walki i w tańcu Break Dance - Electro 
Boogie, Hip Hop. Dziękuję za dobre słowo, oczywiście chciałoby się powiedzieć, czekamy na 
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więcej, ale wiemy, że budżet nie jest z worka. Dziękuję za te wyróżnienie i chciałbym życzyć 
wszystkim wesołych i radosnych Świąt. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: chciałbym jeszcze zgłosić, że do uchwały budżetowej 
na 2020 rok będą wprowadzone dwie autopoprawki, o których rozmawialiśmy na posiedzeniu 
komisji. 

Na obrady sesji przyszedł Radny Jacek Grzelak, w dalszych obradach brało udział 19 radnych. 

3. Przyjęcie protokołu Nr IX.2019 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 17 
października 2019 roku. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: do zapoznania się z protokołem Nr IX.2019  
z obrad sesji z dnia 17 października 2019 roku zostali wyznaczeni Radny Mirosław Biały oraz 
Radny Jerzy Bielawski, czy wyznaczeni Radni zapoznali się z protokołem? 

  Radni wyznaczeni do zapoznania się z protokołem poinformowali, że zapoznali się  
z protokołem i nie wnoszą uwag. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie protokół Nr IX.2019 z obrad 
sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 17 października 2019 roku. 
Protokół Nr IX.2019 z dnia 17 października 2019 roku został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 
19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr IX.2019 z obrad sesji 
Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 17 października 2019 roku, stanowi załącznik do protokołu. 
4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: proszę o kilka słów wprowadzenia do sprawozdania. 
Starosta Henryk Janowicz: jeżeli są jakieś pytania to proszę je składać, bo tego jest bardzo dużo, 
Zarządy odbywają się w miarę potrzeb. 
Radny Zbigniew Białkowski: chciałem się odnieść do posiedzenia Zarządu z dnia 30 października 
2019 roku, Zarząd zapoznał się i przyjął protokół z audytu przeprowadzonego w Specjalnym 
Ośrodku Szkolno Wychowawczym w Szprotawie w zakresie oceny stanu wdrożenia systemu 
kontroli zarządczej. Audytor stwierdził niezgodność zapisów pomiędzy statutem, a regulaminem 
Ośrodka z zakresem obowiązków pracowników, a regulaminem udzielania zamówień 
publicznych. W innych jednostkach mieliśmy podobną sytuację, jakieś dwa miesiące temu 
rozmawialiśmy na temat podobnej sytuacji w Poradni Psychologiczno Pedagogicznej w Żaganiu. 
Czy oprócz tego, że powinniśmy robić te audyty to nie powinniśmy robić dla tych osób, które są 
odpowiedzialne, w szczególności zamówienia publiczne, ze wszystkich placówek zrobić dobre 
szkolenie, żeby takie sytuacje się nam nie pokazywały w tych niezgodnościach. Następnie 
chciałem się odnieść do pkt. 6 z tego samego posiedzenia, Zarząd twierdzi, że wstrzymał się do 
przyszłego budżetu z podjęciem decyzji w sprawie pomocy finansowej dotyczącej sfinansowania 
skatalogowania zbiorów Biblioteki Dawnego Opactwa Kanoników Regularnych reguły Św. 
Augustyna w Żaganiu. Czy wcześniej powiat zobowiązywał się do takiego finansowania i proszę 
powiedzieć, co z tym dalej, bo to jest dla nas bardzo ważna sprawa i dla powiatu i dla miasta, 
żeby coś takiego powstało. Kolejna sprawa dotyczy tego samego posiedzenia, gdzie Zarząd 
zapoznał się z protokołem z kontroli przeprowadzonej przez Lubuskiego Kuratora Oświaty  
w Specjalnym Ośrodku Szkolno Wychowawczym w Szprotawie w zakresie organizacji 
kształcenia specjalnego, ze szczególnym uwzględnieniem organizacji zajęć rewalidacyjnych  
w roku szkolnym 2018/2019. Czy zajęcie były realizowane w odpowiednim wymiarze  
i w sposób, jakie nakazują przepisy? Czy będę mógł otrzymać z tej kontroli protokół? Czy 
przedstawiciele Kuratorium mieli do zajęć jakieś zastrzeżenia, a jeśli tak, to, jakie? Kolejne 
pytanie dotyczy pkt. 10, ppkt.6, gdzie Zarząd zapoznał się z postanowieniem o nałożeniu 
grzywny w celu przymuszenia do wykonania obowiązków określonych w tytule wykonawczym 
z dnia 15 października 2019 roku dotyczącego kontroli przeprowadzonej w Specjalnym Ośrodku 
Szkolno Wychowawczym w Żaganiu. Czy obowiązki w tym tytule wykonawczym zostały 
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wykonane? Mówiliśmy na posiedzeniu Komisji na temat zaleceń sanepidu, że są wykonane, ale 
tu, jeżeli ktoś dostaje grzywnę to mi się wydaje, że coś jest troszeczkę chyba inaczej. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w szkołach głównie chodzi o to, że oni tak naprawdę 
żadnych zamówień publicznych nie prowadzą, chodzi o zamówienia publiczne do 14.000,00 zł. 
Podzielenie tych zamówień, do których trzeba do 5.000,00 zł zrobić rozeznanie cenowe lub 
udowodnić konkurencyjność ofert, z tym mają problem, a głównie z szacowaniem tego, bo 
generalnie inne oferty mają, także tu nie ma problemu. To, że nie wyszacują, czy nie określą 
wartości szacunkowej przed rozeznaniem cenowym, ale to się po woli wprowadza i dostosowuje 
do przepisów. Jeżeli chodzi o Specjalny Ośrodek Szkolno Wychowawczy w Szprotawie, tam 
wszystko było w porządku, zajęcia odbywały się zgodnie z przepisami, w protokole nie było 
uwag do prowadzonych zajęć. Protokół z przeprowadzonej kontroli jest na stronie Kuratorium 
Oświaty. Jeżeli chodzi o Specjalny Ośrodek Szkolno Wychowawczy w Żaganiu, tam chodzi  
o malowanie tych wysokich klatek schodowych. Niestety dostaliśmy grzywnę, chociaż 
pisaliśmy, że w tym roku jest przeznaczone 300.000,00 zł na II etap postępowania, żeby 
doprowadzić ten budynek do zgodności z przepisami prawa pożarowego. Dopiero wtedy zostaną 
klatki wymalowane, gdyż będą tam hydranty zamontowane, nowa instalacja i dlatego nie było 
sensu malować, skoro będzie taka inwestycja i w tej inwestycji będzie malowanie korytarzy. 
Starosta Henryk Janowicz: jeżeli chodzi o bibliotekę, były prowadzone rozmowy na 
sfinansowanie zasobów, ale przy rozmowach było powiedziane, że jeżeli powiat żagański będzie 
stać, jeżeli my otrzymamy takie subwencje, które otrzymywaliśmy, na które mieliśmy 
wyliczenia, na które będziemy liczyć, jako powiat, to budżet jest Państwu Radnym znany  
i wiemy, jaką sytuację mamy. Nigdy nie było na piśmie jakichkolwiek zobowiązań, że dołożymy 
lub będziemy finansować, pod warunkiem, że nas będzie stać, to było powiedziane i trzeba to 
uszanować. Budżet mamy, jaki mamy, budżet pozwala nam na takie możliwości, na jakie nam 
pozwala. Jeżeli w przyszłości będzie nas stać, będziemy dofinansowywać. Powiat żagański też 
ma dużo zabytków, jest gospodarzem i zarządza tymi zabytkami i my zwracamy uwagę, że my 
musimy zacząć dbać i o nasze zabytki, jako właściciele tych zabytków, powiat żagański. 
Radny Paweł Chylak: kilka uwag do sprawozdania z prac Zarządu. Pierwsze zapytanie będzie do 
posiedzenia z dnia 9 października 2019 roku, na którym zapoznano się z upomnieniem 
Lubuskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Gorzowie Wlkp. do 
wykonania obowiązku nałożonego decyzją na Zespół Szkół Technicznych i Branżowych  
w Szprotawie dotyczące zapewnienia właściwego stanu sanitarno – technicznego ścian w pokoju 
nauczycieli w-f, znajdującym się w budynku przy sali gimnastycznej zlokalizowanej przy ul. 
Koszarowej 4. Zarząd Powiatu uważa, że do dyrektora należy pilnowanie i przestrzeganie 
terminów wykonania obowiązków nałożonych na jednostkę oświatową. Jest to dość ogólne 
stwierdzenie, poproszę o odpowiedź, czy w związku z tym zostały wyciągnięte jakieś konkretne 
konsekwencje, zapadły decyzje, czy tylko na tym zakończono, że stwierdzono, że to należy do 
obowiązku dyrektora. Następnie VI posiedzenie z 12.11.2019 r. – zapoznano się z projektem 
uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 
pracy dla nauczycieli jednostek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Żagański i jednogłośnie wstrzymał się na chwilę obecną z przekazaniem do uzgodnień ze 
związkami zawodowymi w związku z brakiem środków finansowych na pokrycie 
jakiegokolwiek zwiększenia wynagrodzeń w 2020 roku. Projekt uchwały dotyczy wzrostu m.in. 
dodatku motywacyjnego, dodatku za warunki pracy, dodatku funkcyjnego dyrektora. Razem 
planowany wzrost na podstawie danych za 2019 rok – 579.640,06 zł. Rzeczywiście na ten temat 
rozmawialiśmy i zwracaliśmy uwagę na temat dodatków między innymi dla wicedyrektorów. 
Stawiam taki wniosek, żeby ten projekt uchwały trafił na posiedzenie Komisji Oświaty. Następne 
VII posiedzenie, na którym podjęto decyzję o niewnoszeniu apelacji w sprawie powództwa 
przeciwko Powiatowi Żagańskiemu oraz Powszechnemu Zakładowi Ubezpieczeń SA.  
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W niniejszej sprawie Powiat występował obok PZU w charakterze pozwanego. PZU nie będzie 
wnosić apelacji. W taki przypadku tylko Powiat byłby stroną i w przypadku przegranego procesu 
Powiat w całości pokrywałby sam koszty tego postępowania. Czyli należy rozumieć, że jest to 
sprawa przegrana i Powiat będzie musiał zapłacić odszkodowanie. Jaka to będzie kwota? 
Posiedzenie VIII z 21.11.2019 r. pkt. 1.4 – wyrażono zgodę na nieodpłatne użyczenie gabinetu 
profilaktyki zdrowotnej i pomocy przedlekarskiej w Specjalnym Ośrodku Szkolno 
Wychowawczym w Szprotawie na okres od 1.09.2019 do 31.06.2020 r., chyba winno być do 
30.06.2020 r., zwracam uwagę. Posiedzenie IX z 29.11.2019 r. pkt. 1.8 – podjęto decyzję  
o sprzedaży działki użyczonej Gminie Szprotawa. Co się stało z tą działka, czy nastąpiła taka 
zmiana i ona idzie do otwartego przetargu, czy była użyczona dla Gminy Szprotawa, czy może 
teraz będzie zmiana taka, że będzie sprzedaż dla Gminy Szprotawa i dlaczego nastąpiła taka 
zmiana decyzji? 
Starosta Henryk Janowicz: jeżeli chodzi o pierwszy punkt dotyczący zalanych pomieszczeń, to 
zostało częściowo odtworzone. To, co powiedziałem na komisjach: malować, przygotować, 
najpierw trzeba dach zrobić, tam jest tego typu problem, że tam zacieka, zalewa. My będziemy 
ten dach robić, dlatego między innymi rozmawialiśmy długo na komisjach i powiedzieliśmy, że 
pewne środki będziemy ścinać, żeby mieć na te bieżące rzeczy, remonty w szkołach. Częściowo 
pomieszczenia są już odmalowane, ale zrobimy do końca. Dlatego to zadanie zostało w 70% 
zrealizowane, wstrzymaliśmy i będziemy robić dach, żeby nie zaciekało.  
Wicestarosta Anna Michalczuk: projekt uchwały, który został wspomniany, tak, jak nazwa 
sugeruje to jest tylko projekt. Jeszcze nad nim żeśmy nie debatowali, bo wrócimy do sprawy  
i oczywiście Komisja Oświaty dostanie taki projekt też do dyskusji, do rozważań w momencie, 
kiedy będziemy już znali, jak ostatecznie wygląda subwencja oświatowa. Taką wiedzę będziemy 
mieć pewnie w lutym, albo w marcu. W tej chwili, jak z tych wyliczeń wynika, to jest to kwota 
za rok 2019 około 600.000,00 zł, a można domniemywać, że ta kwota w przyszłym roku będzie 
jeszcze większa, bo była kolejna podwyżka we wrześniu i od 1.01.2020 r. ministerstwo 
zapowiada jeszcze jedną podwyżkę, a subwencja prawdopodobnie tej podwyżki nie pokryje. Jest 
to tylko projekt do konsultacji jeszcze nie poszło, ze związkami zawodowymi spotkań nie było, 
więc na pewno Komisja Oświaty taki projekt otrzyma do dyskusji i do rozważań.  
Starosta Henryk Janowicz: w sprawie ubezpieczenia, chodzi o zdarzenie na drodze. Mamy 
wszystkie drogi ubezpieczone, my tego pilnujemy, ale nie jesteśmy w stanie wszystkiego 
przewidzieć. Nie powiat, tylko ubezpieczenie i ubezpieczyciel. W sprawie ostatniego pytania na 
temat działki. Jest to działka przy ul Kościuszki przy budynku Starostwa i tam była działka, która 
tak naprawdę ktoś myślał, że to jest ich. Jak ja robiłem parking i zdecydowaliśmy my, jako 
poprzednia Rada i Zarząd, że będziemy robić tam utwardzony parking, bo było brzydko, 
nieestetycznie, jeżeli chodzi o warunki powiatu. Przy tej okazji sprawdziłem, kto jest 
właścicielem, jakich gruntów i zorientowaliśmy się, jako powiat, że jesteśmy właścicielami tego 
gruntu. Miasto do nas wystąpiło z propozycję, żeby dzierżawiło ten grunt, bo tam jest plac zabaw 
dla dzieci, ale w związku z tym, że jest zła sytuacja finansowa, a powiat żagański ma trochę 
gruntów, które może przeznaczyć na sprzedaż, mam nadzieję, że wystąpi Miasta z propozycją 
kupna, albo wspólnota, albo osoba indywidualna, zdecydowaliśmy na Zarządzie, że wystawiamy 
ją do sprzedania.  Jest to działka, która zostanie przeznaczona do sprzedania w ramach przetargu. 
W sprawie dzierżaw gabinetów, mówimy tutaj o pielęgniarce i higienistce szkolnej. Mamy 
uchwałę podjętą, ponieważ są nasze zadania, one wykonują w ramach naszych zadań i takim 
instytucjom będziemy wydzierżawiać pomieszczenie nieodpłatnie.  
Radny Paweł Chylak: pamiętam, że ta działka pod plac zabaw, to był to projekt OPS realizowany 
właśnie na tej działce w ramach umowy użyczenia, została podpisana umowa na to. Czyli mamy 
taką sytuację, że ten plac zabaw zostanie sprzedany na tej działce, czy Gmina Szprotawa kupuje 
tą działkę?  
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Starosta Henryk Janowicz: każdy będzie miał prawo kupić. Myśmy to sprawdzili, bo ktoś do tej 
pory błędnie interpretował, że to jest nie powiatu, a okazało się, że to jest powiatu. Podczas 
inwestycji stwierdziliśmy, że mamy własność, ta własność jest nasza i mamy prawo ją sprzedać. 
My wystawiamy ją do sprzedaży i każdy ma prawo to kupić. Mam nadzieję, że Miasto Szprotawa 
będzie zainteresowane, czy wspólnota, czy osoba prywatna, trudno powiedzieć. To jest mała 
działka, ale niestety trzeba dbać o interesy powiatu i to jest nasze zadanie.  
Radny Paweł Chylak: proszę o przekazanie tej informacji na piśmie do Pani Burmistrz 
Szprotawy, żeby była jasna sytuacja 
Starosta Henryk Janowicz: my ogłaszając przetarg przesłaliśmy pisma, procedura jest robiona 
na bieżąco. 
5. Podjęcie uchwały Nr X.1.2019 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2020 – 2025. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak przedstawił projekt uchwały i poprosił o 
przedstawienie autopoprawek. 
Starosta Henryk Janowicz: chciałbym wprowadzić autopoprawkę. Wprowadza się zmianę  
w finansowaniu zadania pod nazwą „Budowa Jednostki Ratowniczo – Gaśniczej Państwowej 
Straży Pożarnej w Szprotawie”. Powiat ze środków własnych miał dofinansować zadanie  
w wysokości 2.000.000,00 zł. W tym powiat miał wpłacić na fundusz wsparcia kwotę 
1.000.000,00 zł, a Pan Komendant miał pozyskać środki od innych podmiotów w wysokości 
1.000.000,00 zł. W związku z tym, że Komendant nie pozyskał środków, a Powiat Żagański nie 
stać na sfinansowanie w/w inwestycji, postanowiono zmienić wkład własny z 1.700.000,00 zł 
inwestycji, będzie finansowana w 2020 roku ze środków własnych w wysokości 300.000,00 zł, 
a kwotę 700.000,00 zł zmniejsza się zaciągnięcie kredytu w 2020 roku planowano 1.400.000,00 
zł, a będzie 700.000,00 zł. W wyniku wprowadzonych zmian ulega zmianie załącznik nr 1  
i załącznik nr 2. Jest to wniosek Zarządu, jak i komisji, chciałbym zaznaczyć, jeżeli chodzi  
o plan wieloletni.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie wprowadzenie autopoprawki 
do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Żagańskiego na lata 2020 – 2025. 
Autopoprawka została przyjęta przy 16 głosach „za”, 3 „wstrzymujących”, przy udziale 19 
radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania w sprawie przyjęcia autopoprawki do uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2020 – 2025, 
stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia do projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: obowiązek sporządzenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
wynika z konieczności efektywnego zarządzania finansami w perspektywie kilku lat oraz faktu 
naszej przynależności do Unii Europejskiej, której budżet jest oparty na wieloletnim planie 
finansowym. Planowanie wieloletniej prognozy jest niezbędnym instrumentem do 
nowoczesnego zarządzania finansami publicznymi. Wieloletnią prognozę sporządza się na okres, 
na który zaciągnięto oraz planuje się zaciągać zobowiązania. W naszym przypadku jest to do 
roku 2025. WPF obejmuje prognozę takich parametrów budżetowych, jak dochody bieżące, 
wydatki bieżące, dochody majątkowe, wydatki majątkowe, wynik budżetu, przychody oraz 
rozchody z uwzględnieniem długu zaciągniętego oraz planowanego do zaciągnięcia. Zarząd 
Powiatu sporządził wieloletnią prognozę finansową na lata 2020 – 2025. Zawiera ona załączniki 
wieloletnią prognozę na lata 2020 – 2025 oraz przedsięwzięcia do roku 2023. Zadłużenie powiatu 
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na dzień 31 grudnia 2019 roku wyniesie 15.850.000,00 zł. Wskaźniki w wieloletniej prognozie 
finansowej są spełnione do roku 2025. Upoważnienia, które są wprowadzone dla Zarządu do 
zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć zamieszczonych w wieloletniej 
prognozie finansowych z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach 
następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki, i z których wynikające 
płatności wykraczają poza rok budżetowy. Przekazanie uprawnień kierownikom jednostek 
organizacyjnych do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym 
jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze. 
Wiceprzewodniczący Rady Maciej Boryna: uchwała Nr 702/2019 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 5 grudnia 2019 w sprawie wydania opinii  
o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagań-
skiego na lata 2020 – 2025. Skład Orzekający Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  
w osobach: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Adriana Kamedulska – Członek, 
3. Iwona Popiel – Członek, 
opiniuje pozytywnie przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2020 – 2025. 

Uchwała Nr 702/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 
z dnia 5 grudnia 2019 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2020 – 2025, stanowi załącznik 
do protokołu, odczytana została w całości. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: komisje na posiedzeniu nie opiniowały projektu 
uchwały ze względu na wprowadzenie autopoprawek. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Paweł Chylak: odnośnie WPF i budżetu na 2020 rok. Analizując materiały na dzisiejszą 
sesję w zakresie założeń do WPF i budżetu na 2020 rok chciałem zwrócić uwagę na następujące 
elementy. Subwencja oświatowa w 2019 roku – plan dochodu ponad 24.959.000,00 zł, a plan 
dochodów na 2020 rok – subwencja ponad 27.280.000,00 zł, czyli wzrost o prawie 2.300.00,00 
zł dochodu subwencji. Wydatki na oświatę w 2019 roku to plan ponad 32.000.000,00 zł, a plan 
wydatków na 2020 rok to ponad 35.500.000,00 zł, czyli wzrost o ponad 3.000.000,00 zł. 
Porównując dochody z subwencji oświatowej i wydatki na oświatę to w 2019 roku plan zakłada 
dołożenie ze środków własnych ponad 7.000.000,00 zł, a w 2020 roku dołożenie już ponad 
8.200.000,00 zł, czyli dalszy wzrost. Mimo tego, że wydatki na oświatę w 2020 roku będą 
wynosiły ponad 35.500.000,00 zł to na inwestycje w oświacie planujemy tylko dwa zadania 
kwotę 410.480,00 zł, z czego jedna inwestycja to dokumentacja za 37.000,00 zł, a druga to drugi 
etap modernizacji rozbudowy instalacji ppoż. w SOSW w Żaganiu za 373.480,00 zł. W stosunku 
do potrzeb jest to bardzo mało, mam nadzieję, że w trakcie roku budżetowego będziemy 
dokonywać zmian budżetowych, w których będziemy wprowadzać środki na kolejne inwestycje 
w oświacie, zgodnie z tym, co między innymi przy zapytaniach odnośnie sprawozdania Pan 
Starosta zapewniał, że tak będzie. Ja na wspólnym posiedzeniu komisji poprosiłem Panią 
Skarbnik o to, żeby były przygotowane dane dotyczące dokładanych do subwencji pieniędzy 
przez Starostwo Powiatowe, Pani Skarbnik bardzo się postarała, za co serdecznie dziękuję. Za 
ostatnie 10 lat od 2011 roku razem z planem na 2020 rok, do subwencji oświatowej powiat 
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dokłada kwotę plan ponad 55.000.000,00 zł. Ze względu na to, że to są jeszcze plany, to może 
jest tu jakiś błąd taki około 500.000,00 zł, jest to ogromna kwota.  
Starosta Henryk Janowicz: to nie jest błąd, bo my tak naprawdę nie wiemy ile to wyjdzie. 
Radny Paweł Chylak: błąd tylko w przekazie, bo to są tylko plany jeszcze na 2019 rok, a później 
na 2020 rok, ale jest to ogromna kwota. Uważam, że należy analizować cały czas to, co się dzieje 
w oświacie, żeby wprowadzać dalsze oszczędności. Kolejny element, w objaśnieniach do 
wieloletniej prognozy finansowej mamy informację, że po zmianie wysokości najniższego 
wynagrodzenia do kwoty 2.600,00 zł od 1 stycznia 2020 roku, Zarząd nie zwiększył środków na 
ten cel ze względu na brak środków, którymi można by było sfinansować taką podwyżkę. Te 
środki będą się musiały znaleźć, czy wiemy, jaka to będzie kwota, dodatkowa kwota wzrost  
o 300 zł, na 2020 rok. W dziale 750 – wydatki na promocję mamy wpisana kwotę 103.100,00 zł 
z tego Folk Festiwal – 15.000,00 zł, Święto Plonów 36.000,00 zł, Agroturystyka ważnym 
trendem – 5.000,00 zł, nowe możliwości rozwoju obszarów wiejskich – 5.000,00 zł i pozostała 
kwota 42.100,00 zł na gadżety i publikacje. Ja jestem zwolennikiem, żeby podejmowane 
działania promocyjne, czy nawet tworzone gadżety, a zwłaszcza publikacje łączyły gminy 
powiatu, były montażem finansowym wspólnych działań z gminami, żeby te działania 
prowadziły do promocji gospodarczej naszego powiatu.  
Dalszej dyskusji radni nie podjęli 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 19 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.1.2019 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2020 – 2025, stanowi załącznik do 
protokołu. 
6. Podjęcie uchwały Nr X.2.2019 w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu 

żagańskiego na rok 2020. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak przedstawił projekt uchwały i poprosił o 
przedstawienie autopoprawek. 
Starosta Henryk Janowicz: na wniosek Zarządu, jak i komisji proszę o wprowadzenie 
autopoprawki. Wprowadza się zmianę w finansowaniu zadania pod nazwą „Budowa Jednostki 
Ratowniczo – Gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej w Szprotawie”. Powiat ze środków 
własnych miał dofinansować zadanie w wysokości 2.000.000,00 zł. W tym powiat miał wpłacić 
na fundusz wsparcia kwotę 1.000.000,00 zł, a Komendant miał pozyskać środki od innych 
podmiotów w wysokości 1.000.000,00 zł. W związku z tym, że Komendant nie pozyskał 
środków, a powiat żagański nie stać na sfinansowanie w/w jednostki, postanowiono zmniejszyć 
wkład własny o 1.700.000,00 zł. Inwestycja będzie finansowana w 2020 roku ze środków 
własnych w wysokości 300.000,00 zł, zmniejsza się zaciągnięcie kredytu w 2020 roku 
planowano 1.400.000,00 zł, a będzie 700.000,00 zł. Uzasadnienie autopoprawki – uchwała w 
sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2020, zmiany załącznika 
nr 1 – plan dochodów i zadań własnych. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie wprowadzenie autopoprawki 
do projektu uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 
2020. 
Autopoprawka została przyjęta przy 16 głosach „za”, 3 „wstrzymujących”, przy udziale 19 
radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania w sprawie przyjęcia autopoprawki do uchwały w sprawie 
uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2020, stanowi załącznik do 
protokołu. 



9 
 

 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia do projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: zacznę od tego, że zostały zmienione załączniki nr 1 i 2  
o wprowadzoną autopoprawkę. W związku z tym, że dla wielu nie jest to jasne, ponieważ 
rozmawialiśmy o kwocie 700.000,00 zł, a po stronie dochodów zmniejszamy o 1.700.000,00 zł. 
Wynika to z tego, że taki jest montaż finansowy, ponieważ powiat, jak i inne podmioty nie mogą 
finansować bezpośrednio Straży Pożarnej, tylko musi to być dokonane przez fundusz wsparcia. 
Dlatego te kwoty są podwojone za równo po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków, 
ponieważ my musimy zaplanować po stronie wydatków przekazanie środków na fundusz 
wsparcia i po stronie dochodów fundusz wsparcia z powrotem nam oddaje te pieniądze  
i wprowadzamy wydatków inwestycji. Tą inwestycję zmniejszamy o 1.700.000,00 zł, na tej 
inwestycji zostanie 300.000,00 zł, które też zostanie przekazane na fundusz wsparcia, fundusz 
wsparcia odda nam, a my przekażemy na inwestycję Straży Pożarnej. Również zmniejszamy 
kredyt, czyli załącznik nr 6 o przychodach. Załącznik nr 9 – zmniejszamy o kwoty, o których 
mówiłam na komisjach tj. o 5.000,00 zł na fundusz ochrony środowiska i w akcie normatywnym 
proponuje się rozszerzenie upoważnień dla Zarządu. Budżet powiatu po wprowadzonych 
autopoprawkach po stronie dochodów wynosi 82.780.834,00 zł, po stronie wydatków wynosi 
83.188.384,00 zł. Deficyt budżetu w wysokości 407.550,00 zł zostanie pokryty kredytem.  
W uchwale budżetowej upoważnia się Zarząd do zaciągania kredytów i pożyczek 
krótkoterminowych do wysokości 2.700.000,00 zł. 2.000.000,00 zł jest to kredyt 
krótkoterminowy, 700.000,00 zł będzie to kredyt długoterminowy, którym zostanie pokryty 
deficyt budżetu w wysokości 407.550,00 zł oraz wykup obligacji w wysokości 292.450,00 zł. 
Upoważnia się Zarząd do: dokonywania zmian w planie wydatków na uposażenia  
i wynagrodzenia ze stosunku pracy oraz wydatków majątkowych w ramach klasyfikacji 
budżetowej; dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków związanych ze zmianą kwot 
lub uzyskaniem płatności przekazywanych z budżetu środków europejskich, o ile zmiany te nie 
pogorszą wyniku budżetu; zmianami w realizacji przedsięwzięcia finansowanego z udziałem 
środków europejskich albo środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 3, o ile zmiany te nie 
pogorszą wyniku budżetu; zwrotem płatności otrzymanych z budżetu środków europejskich; 
upoważnienia w drodze uchwały kierowników jednostek organizacyjnych powiatu do 
dokonywania zmian w planie wydatków jednostki w ramach tego samego rozdziału klasyfikacji 
budżetowej, z wyjątkiem wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz 
wydatków majątkowych; lokowania wolnych środków na rachunkach bankowych w innych 
bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu powiatu. Ustala się kwotę w wysokości 
4.000.000,00 zł, do której Zarząd Powiatu może samodzielnie zaciągać zobowiązania. 
Inwestycje w roku 2020 planowane są na ogólną kwotę 9.084.632,00 zł, z tego 
współfinansowanie inwestycji na kwotę 5.628.500,00 zł. Do oświaty w roku 2020 ze środków 
własnych dołożymy 7.727.778,00 zł. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii  
dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2020. 
Wiceprzewodniczący Rady Maciej Boryna: uchwała Nr 703/2019 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 5 grudnia 2019 w sprawie wydania opinii  
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dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały w sprawie uchwa-
lenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2020. Skład Orzekający Izby Obrachunko-
wej w Zielonej Górze w osobach: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Adriana Kamedulska – Członek, 
3. Iwona Popiel – Członek, 
opiniuje pozytywnie możliwość sfinansowania deficytu budżetu ustalonego w projekcie uchwały 
w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2020. 

Uchwała Nr 703/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 
z dnia 5 grudnia 2019 roku w sprawie wydania opinii dotyczącej możliwości sfinansowania 
deficytu ustalonego w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu 
żagańskiego na rok 2020, stanowi załącznik do protokołu, odczytana została w całości. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii  
o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu 
żagańskiego na rok 2020. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: uchwała Nr 704/2019 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 5 grudnia 2019 w sprawie wydania opinii  
o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2020. Skład Orzekający Izby Obrachunkowej  
w Zielonej Górze w osobach: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Adriana Kamedulska – Członek, 
3. Iwona Popiel – Członek, 
opiniuje pozytywnie przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2020. 

Uchwała Nr 703/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 
z dnia 5 grudnia 2019 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Żagańskiego 
projekcie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2020, 
stanowi załącznik do protokołu, odczytana została w całości. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: podobnie, jak w przypadku prognozy finansowej, 
także tutaj nie mamy opinii komisji, ponieważ nie opiniowaliśmy, ze względu na zgłoszone 
autopoprawki. Dlatego nie ma też opinii Komisji Budżetu i Finansów, ponieważ dopiero wczoraj 
otrzymaliśmy autopoprawki. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radny Leon Cuprych: ja w kwestii formalnej do to, co mówił Pan Hucał. Nie jest to prawdą, co 
Pan mówi, z tego względu, że na komisjach był to wniosek radnych, czyli my znaliśmy 
stanowisko, że będzie taka zmiana. W moim przekonaniu komisje pozytywnie to oceniły, dlatego 
zapytanie o stanowiska komisji jest jak najbardziej na miejscu i jest ono pozytywne.  
Starosta Henryk Janowicz: ciągnąć wątek Radnego Cuprycha, było to stanowisko Zarządu, jak  
i Radnych, celowo o tym powiedziałem, bo o tym rozmawialiśmy i było to przegłosowane 
całościowo na komisjach. Celowo użyłem stwierdzenia, że na wniosek Zarządu i Radnych 
Komisji. 
Radca Prawny Michał Zwolak: to nie musi być obszerna opinia, w protokołach to zostało 
zapisane i w takim zakresie komisja wydaje opinię. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: doprecyzuję tylko, że nie ma, jak co roku zgodnie  
z tradycją, sformułowanej, pisemnej opinii Komisji Budżetu i Finansów. Każdego roku mieliśmy 
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pisemną opinię, którą czytał Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów. W tej chwili ze 
względu na autopoprawki takiej pisemnej opinii nie ma. 
Starosta Henryk Janowicz: w kwestii czysto formalnej, to niej jest absolutorium, to jest budżet  
i tutaj było wszystko zgodnie z litera prawa, łącznie na komisjach.  
Radny Zbigniew Białkowski: chciałbym wrócić na chwilę do dotacji, do Domków 
Rodzinkowych, które w pierwotnej wersji miały powstać w Żaganiu, działki wróciły do miasta  
i obecnie Domki mają powstać w Szprotawie. Gmina Miejska Żagań planuje na ten cel przekazać 
prawie pół miliona dla powiatu. Mimo tego, że Domki te powstają w Szprotawie, a nie  
w Żaganiu, poza tym jest zadanie powiatu. W związku z tym proszę mi powiedzieć, czy Gmina 
Szprotawa również przekaże dotację na ten cel, bo takowej w projekcie budżetu nie widzę? 
Proszę również powiedzieć, czy inne gminy będą partycypowały w kosztach postawienia tych 
Domków? Druga sprawa, o której chciałem powiedzieć, to budujące jest to, że po latach wreszcie 
rusza przebudowa drogi 1064F, jako zadanie wieloletnie, ale bardzo ważne dla mieszkańców 
Żagania, gdyż dotyczy to między innymi przebudowy ul. Żelaznej, ostatniej drogi wylotowej  
z Żagania. Myślę, że warto o tym powiedzieć, bo między innymi ja kilka lat o jej przebudowę 
się starałem.  
Starosta Henryk Janowicz: uściślę, Gmina Wiejska Żagań odpisała nam negatywnie, że nie 
dołoży nam środków, jeśli chodzi o Domki Rodzinkowe. Miasto Żagań odpisało, że tak, ale nie 
wie, jaką kwotę, na sesji Rady Miasta podejmie w tej kwestii uchwałę. Inne gminy tak przekażą 
dotację, również Gmina Szprotawa, bo znamy zapowiedzi, że będą te środki. Dlaczego nie 
Żaganiu, a w Szprotawie ja to tłumaczyłem na komisjach. Wody Polskie dały opinię negatywną 
i niestety. Plan był taki, że będą w Żaganiu, bo mieliśmy działkę, ale działkę oddaliśmy do Miasta 
Żagań i całą decyzję przenieśliśmy do Szprotawy. Inne gminy zadeklarowały się do 
współfinansowania, jedyną deklaracje negatywna, jaką otrzymałem, to z Gminy Wiejskiej 
Żagań, że nie, gminy nie stać, nie dołoży do tego zadania. Jeżeli chodzi o duża inwestycję,  
o której Pan Białkowski powiedział, tak zgadzam się, ta inwestycja na lata i ona tak naprawdę 
ruszyła. Wybraliśmy firmę, która będzie to projektować, jesteśmy w trakcie konsultacji, robimy 
dużo spotkań roboczych, jest to potężne zadanie, które jest w 100% finansowane przez 
Ministerstwo Infrastruktury. Będzie to droga publiczna o odpowiednich normach, jakie 
obowiązują na drogach. W przyszłości ta inwestycja przyniesie nam bardzo dużo dobrego, ale 
też będzie utrudniać latami, bo przebudowa czterech mostów, są to cztery obiekty inżynierskie, 
dwa w Żaganiu i dwa w miejscowości Trzebów – Rudawica. Zadanie jest duże włącznie z tym, 
że będziemy też przebudowywać i obniżać skrajnie drogi pod wiaduktami, częściowo odtwarzać  
i przebudowywać odwodnienie. Realizujemy też drugi etap, rozmawiamy bardzo dużo i mogę 
dzisiaj o tym powiedzieć, że zobaczymy, jak pójdą dofinansowania, jeżeli chodzi o drogę Konin 
– Iłowa, trudno mi powiedzieć, jeżeli Wojewoda dołoży pieniądze, Gmina i Miasto Iłowa 
powiedziała, że też dołoży, planujemy, też będziemy robić. Planujemy też szereg inwestycji, ale 
to wyjdzie w ciągu roku. Jeżeli chodzi o pytanie Radnego Pawła Chylaka w prognozie 
długoterminowej, jeżeli chodzi o prognozowanie, budżet, my w promocji powiatu zawsze 
wspieramy oświatę. Środki, które mamy zapisane w promocji to mamy tak to wszystko 
konstruowane i robione, że przy tym wspieramy naszą oświatę. Nasza oświata jest jednym  
z elementów powiatu i ona jest ważnym elementem. Zawsze staramy się łączyć wspólne zadania 
wciągać w to wszystkie instytucje i wszystkie podmioty, bo w tym momencie promujemy się 
wszyscy.  
Radny Jacek Grzelak: jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, chciałby unormować 
i uporządkować, o czym mówiliśmy w sprawie uchwał. Na ostatnim wspólnym posiedzeniu 
Komisja Budżetu również pracowała i procedowała nad materiałami, które otrzymaliśmy  
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w projekcie. Przede wszystkim projekt uchwały WPF na 2020 rok i projekt uchwały budżetowej 
na 2020 rok. Materiałem w naszym posiedzeniu do pytań, wniosków i analizy była uchwała Nr 
126.2019 Zarządu Powiatu z 12 listopada 2019 roku w sprawie przedstawienia projektu uchwały 
budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2020. W trakcie analizy i pytań dotyczących tego 
materiału powstał wniosek w sprawie dotacji na budowę Jednostki Ratowniczo – Gaśniczej 
Państwowej Straży Pożarnej w Szprotawie” i dotacji dla funduszu wsparcie. Dlatego Zarząd 
sformułował autopoprawkę, nie mniej jednak tą uchwałę, która przywołałem w sprawie 
przedstawienia projektu uchwały budżetowej, komisja wydała opinie pozytywną, jak również 
WPF. Było również głosowanie nad wnioskiem, czyli nad tym, co się znalazło w dzisiejszej 
poprawce, również komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 19 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.2.2019 w sprawie uchwalenia budżetu 
powiatu żagańskiego na rok 2020, stanowi załącznik do protokołu. 
Starosta Henryk Janowicz: chciałem przede wszystkim podziękować Radzie, Pani Skarbnik, 
całemu Zarządowi, kierownikom jednostek podległych, naczelnikom i kierownikom  
w Starostwie. Praca nad tym budżetem zaczyna się od tych jednostek, analiza, przedkładanie 
dokumentów, przedkładanie wszelkich wyliczeń do Pani Skarbnik, następnie analiza Zarządu, 
praca nad budżetem. W tym roku była to ciężka praca, ale ta praca nam udowodniła, jedną rzecz, 
nam, jako Zarządowi i całej Radzie, że w tych ciężkich chwilach i przy takich ciężkich budżetach 
nie zapominamy o jednostkach podległych, jak szkoły, inne instytucje, nie zapominamy  
o inwestycjach. Staramy się równoważyć te rzeczy, to słowo miało miejsce na komisjach i na 
pracach Zarządu, ale też rozmawialiśmy o potrzebach i staraliśmy się wyszukiwać kompromis. 
Ja się cieszę z jednej rzeczy, że mimo trudnych sytuacji w gminach, gminy podjęły pałeczkę  
i wspierają nasze zadania. Tak naprawdę Rodzinkowe Domy Dziecka, czy inwestycje 
infrastrukturalne, one służą nam wszystkim, mieszkańcom gminy, powiatu, województwa, jak  
i gościom przyjeżdżającym. Dziękuję za dzisiejszą dyskusje na temat tworzenia budżetu, na 
temat głosowania, opinie, bo jest jakby odpowiedź na pytania, które sobie zadajemy i zarazem 
mówimy tak. Tworząc budżet, głosując nad budżetem, to tak naprawdę mówimy o nowych 
inwestycjach, które będą wchodzić. Chylę czoło przed tym, że w tej trudnej sytuacji, budżet 
został tak wysoko oceniony, przegłosowany. Dziękuję za słowa wsparcia, Pan Białkowski 
powiedział też o tym, co jest ważne, bo lata trwało zanim te inwestycje weszły. Niektóre drogi, 
niektóre ulice zagania będą brane pod uwagę, to już trwa. Jest to zasługa wszystkich Rad, 
Zarządu, dyskusji, długich spotkań, bo nic łatwo nie przychodzi. Remont tej drogi sami żeśmy 
wywalczyli, latami robiliśmy zdjęcia tych dróg, latami wysyłałem zdjęcia do różnych 
ministerstw, latami opisywaliśmy złą sytuację, jeżeli chodzi o rozjeżdżanie drogi i były robione 
pomiary. Do tej pory są robione pomiary ruchu, jak i obciążenia niektórych dróg. Jeszcze raz 
dziękuję i dziękuję Pani Skarbnik za ciężką pracę.  

Przewodniczący Sebastian Galasiak ogłosił przerwę w obradach sesji. 

Przewodniczący Sebastian Galasiak po przerwie wznowił obrady sesji, w dalszych obradach 
sesji brało udział 19 radnych.  

7. Podjęcie uchwały Nr X.3.2019 w sprawie zmian budżetu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia do projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: dokonuje się zmiany w załączniku nr 1 i 2, zwiększa się 
dochody i wydatki o kwotę 76.800,00 zł, są to nagrody dla pracowników Powiatowego Urzędu 
Pracy w Żaganiu, środki od MRPiPS. Zwiększa się subwencję oświatową o kwotę 8.468,00 zł  
z przeznaczeniem na odprawy dla nauczycieli. Wnioskowaliśmy o środki w wysokości 58.000,00 
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zł, a otrzymaliśmy 8.468,00 zł. Zmiany w projekcie „Modernizacja kształcenia zawodowego  
w powiecie żagańskim” – zwiększamy dochody i wydatki o kwotę 286.589,00 zł. Wypracowane 
środki przez nasze jednostki to kwota 67.693,00 zł. Zmniejszamy dochody i wydatki na naszych 
jednostkach podległych o kwotę 4.210,00 zł. Zwiększamy dotację dla WTZ o kwotę 1.533,00 zł. 
Zwiększamy dochody z innych źródeł, robimy korektę dochodów między paragrafami na kwotę 
232.967,00 zł. Dokonujemy zmiany w planie wydatków jednostek podległych, kwota 531.539,00 
zł. W wyniku tych zmian budżet powiatu wzrasta o kwotę 436.873,00 zł. Zmienia się również 
brzmienie załącznika nr 6, tutaj zmiany zostały wprowadzone uchwałą Zarządu Powiatu z 21 
listopada 2019 roku i uchwała dzisiejszą Rady Powiatu. Ogółem zmiany 396.671,00 zł.  
W załączniku nr 7 są zadania z zakresu ochrony środowiska, zmienia się dochody, zwiększa się 
§0580, a zmniejsza się §0690 o 4.000,00 zł. Zmienia się załącznik nr 8, są to zmiany 
wydzielonego rachunku jednostek oświatowych i wydatków nimi finansowanych – zmieniają 
nasze jednostki, które mają ten rachunek dochodów oświatowych. Załącznik nr 3,4 i 5, czyli 
zadania z zakresu administracji rządowej zlecone powiatowi realizowane na podstawie 
porozumień. Zmiany zostały wprowadzone uchwałami Zarządu Powiatu. Zmienia się brzmienie 
§11 ust. 2 uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na 2019 
rok, otrzymuje nowe brzmienie „ustala się kwotę w wysokości 6.000.000,00 zł, do której Zarząd 
Powiatu może samodzielnie zaciągać zobowiązania”. W wyniku zmiany plan po stronie 
dochodów wynosi 83.412.321,27 zł, po stronie wydatków 84.031.242,27 zł. Deficyt nie ulega 
zmianie i wynosi 618.921,00 zł. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

   Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.3.2019 w sprawie zmian budżetu, stanowi 
załącznik do protokołu. 
8. Podjęcie uchwały Nr X.4.2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żagańskiego na lata 2019 -2024. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia do projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała w sprawie prognozy finansowej jest wywoływana 
w związku ze zmianą przedsięwzięć oraz w związku ze zmianą kwot, które są ujęte w załączniku 
nr 1wieloletnia prognoza finansowa. Jest to dostosowanie do zmian, które zostały dokonane 
przez Zarząd oraz Radę Powiatu. 
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Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

   Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.4.2019 w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2019 -2024, stanowi załącznik do protokołu. 
9. Podjęcie uchwały Nr X.5.2019 w sprawie wydatków zamieszczonych w budżecie Powiatu 

Żagańskiego, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2019. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia do projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: istnieje taka możliwość, aby wydatki, które są zaplanowane 
w danym roku budżetowym, mogły przejść, jako zrealizowane, na rok następny. Tutaj jest 
kompetencja Rady Powiatu, która ma możliwość przyjęcia takich zmian. W związku z tym 
Zarząd Powiatu wystąpił do Rady Powiatu, aby dwa wydatki, które nie zostaną zrealizowane  
w 2019 roku, a są planowane w tym budżecie, mogły przejść na rok 2020. Więc fizyczne zostaną 
zapłacone w 2020 roku, a w sprawozdawczości zostaną ujęte w 2019 roku. Jest to przebudowa 
drogi powiatowej 1063F – projekt – etap I, jest to zadanie majątkowe. Drugie zadanie majątkowe 
– zintegrowany system medyczny dla pracowni RTG w szpitalu w Żaganiu jest to kwota 
213.987,00 zł. Ostateczny termin realizacji wydatków, zgodnie z ustawa jest to 30 czerwca i tutaj 
ustalamy ostateczny termin rozliczenia 30 czerwca 2020 rok. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
   Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.5.2019 w sprawie wydatków 
zamieszczonych w budżecie Powiatu Żagańskiego, których niezrealizowane kwoty nie wygasają 
z upływem roku budżetowego 2019, stanowi załącznik do protokołu. 
10. Podjęcie uchwały Nr X.6.2019 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych treningowych prowadzonych przez 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Dyrektora PCPR w Żaganiu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu weszło  
w posiadanie w zarząd trwały dwóch mieszkań mieszczących się w Żaganiu przy ul. 
Gimnazjalnej 13. Mieszkania te poprzez środki unijne zostały dostosowane do potrzeb 
wychowanków usamodzielniających się z pieczy zastępczej. Są to mieszkania dwuosobowe,  
w jednym od października już mieszkają dwaj wychowankowie Powiatowego Domu Dziecka  
w Szprotawie. Również zostały wprowadzone przez Zarząd Powiatu zmiany do Regulaminu 
Organizacyjnego PCPR w zakresie struktury organizacyjnej, między innymi mieszkania te 
zostały wpisane w strukturę działu pieczy zastępczej. Nie są to samodzielne jednostki, ale te 
mieszkania są narzędziem dla nas do realizacji zadań, jeżeli chodzi o dzieci w pieczy zastępczej 
znajdujące się w procesie usamodzielnienia. Ustawa wywołuje przedłożoną uchwałę, dlatego, że 
z zasady za pobyt w placówkach w jednostkach pomocy społecznej, klient powinien ponosić 
odpłatność, gdy jego sytuacja znajduje się na odpowiednim poziomie. My tutaj proponujemy, 
żeby nasi wychowankowie, którzy najczęściej są kontynuacyjnymi naukę, dostają na to 
świadczenie, które wynosi około 600 zł, a podobne jest kryterium dochodowe na osobę samotnie 
gospodarują wynikającą z ustawy o pomocy społecznej, więc proponujemy, żeby, z dochodem 
do 600 zł wychowankowie, tej odpłatności nie ponosili. Natomiast, jeżeli ten dochód jest wyższy, 
to tak, jak jest w tabeli w §2 pkt. 2 proporcjonalnie ta odpłatność będzie ustalana w drodze decyzji 
administracyjnej. Wychowanek będzie mógł zgłaszać zmiany, bo jeżeli zmieni się jego sytuacja 
dochodowa, to oczywiście te decyzje mogą być, z mocy prawa, zmieniane. Na dzień dzisiejszy 
nie jestem w stanie powiedzieć, jaki jest średni koszt, dlatego, że czekamy na notę obciążeniową 
z Zespołu Szkół, który nam te mieszkania przekazał. Do tej pory ponosiliśmy tylko koszty stałe, 
czyli to, co było podczas remontu, koszty wody, energii elektryczne, było to około 100 zł 
miesięcznie. Myślę, że te koszty dla naszych wychowanków nie będą zbyt obciążające. Też 
będziemy pilnować, żeby jednak, chociaż symbolicznie jakąś kwotę płacili, bo też ma być to taki 
proces, jakby treningowy, czyli mają się przyuczać, być w procesie treningu, jak wygląda 
codzienne życie, że są koszty do poniesienia, zrobić opłaty, trzeba w jakiś sposób ten budżet 
domowy racjonalnie gospodarować.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

   Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.6.2019 w sprawie ustalenia szczegółowych 
zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych treningowych 
prowadzonych przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu, stanowi załącznik do 
protokołu. 
11. Podjęcie uchwały Nr X.7.2019 w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych 
Powiatowi Żagańskiemu w 2019 r. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Dyrektora PCPR w Żaganiu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: otrzymaliśmy dodatkowe środki w wysokości 99.226,00 zł. 
Na tą kwotę składają się dwa zadania: 13.800,00 zł – zwiększenie na uczestnika warsztatu terapii 
zajęciowej; 85.426,00 zł – dodatkowe środki na realizację pozostałych zadań określonych ustawą 
o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych. Proponujemy 
dodatkowe środki w wysokości 85.426,00 zł oraz środki w poszczególnych zadaniach, które nie 
zostaną wykorzystane do końca roku, przesuwamy na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Na to zadanie jest bardzo dużo 
wniosków, dużo potrzeb, więc i tak ta kwota nie pozwoli nam na zrealizowanie wszystkich 
wniosków, które zostały złożone. Wnioski, które w tym roku nie dostaną dofinansowania, będą 
dofinansowane w roku przyszłym. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

   Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
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Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.7.2019 w sprawie określenia zadań 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2019 r., stanowi załącznik do protokołu. 
12. Podjęcie uchwały Nr X.8.2019 w sprawie nieodpłatnego użyczenia pomieszczeń 

biurowych stanowiących własność Powiatu Żagańskiego na potrzeby Młodzieżowego 
Centrum Kariery w Żaganiu prowadzonego przez Lubuską Wojewódzką Komendę 
Ochotniczych Hufców Pracy w Zielonej Górze. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Sekretarza Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: Lubska Wojewódzka Komenda Ochotniczych Hufców 
Pracy w Zielonej Górze zwróciła się z prośbą o dalsze użyczenie pomieszczeń. Są to 
pomieszczenia przy ul. Rybackiej 38 w Żaganiu o łącznej powierzchni 64 m2. Ponieważ 
użyczenie już jest powyżej 5 lat, dlatego Rada Powiatu może podjąć decyzję o dalszym 
użyczeniu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

   Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.8.2019 w sprawie nieodpłatnego użyczenia 
pomieszczeń biurowych stanowiących własność Powiatu Żagańskiego na potrzeby 
Młodzieżowego Centrum Kariery w Żaganiu prowadzonego przez Lubuską Wojewódzką 
Komendę Ochotniczych Hufców Pracy w Zielonej Górze, stanowi załącznik do protokołu. 
13. Podjęcie uchwały Nr X.9.2019 w sprawie przyjęcia programu współpracy Powiatu 

Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2020. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Sekretarza Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: Rada Powiatu Żagańskiego jest zobowiązana do 
przyjęcia programu współpracy powiatu żagańskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 
2020. Uchwała została przekonsultowana z organizacjami, informacja o konsultacja była 
zamieszczona na stronie internetowej. Do programu nie wniesiono żadnych uwag i propozycji. 
Współpraca z organizacjami ma zawsze charakter finansowy i pozafinansowy. Na realizację 
zadania planuje się środki w wysokości 30.000,00 zł. 



18 
 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

   Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.9.2019 w sprawie przyjęcia programu 
współpracy Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020, stanowi załącznik do protokołu. 
14. Podjęcie uchwały Nr X.10.2019 w sprawie zmiany regulaminu przyznawania 

honorowego wyróżnienia „Powiatowy Laur Kultury”. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Wicestarosta Anna Michalczuk: Komisja Oświaty wprowadziła dwie zmiany, jedna polega na 
tym, że wprowadzamy dwa wyróżnienia pierwszego i drugiego stopnia, oprócz nagrody głównej. 
Druga zmiana, zapis brzmi, że Radni Powiatowi i pracownicy Starostwa nie mogą ubiegać się o 
ten honorowy tytuł.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

  Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.10.2019 w sprawie zmiany regulaminu 
przyznawania honorowego wyróżnienia „Powiatowy Laur Kultury”, stanowi załącznik do 
protokołu. 
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15. Podjęcie uchwały Nr X.11.2019 w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego 
oraz umieszczanie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów 
budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu 
drogowego oraz reklam. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Starosta Henryk Janowicz: chodzi o urządzenia telekomunikacji, pozostała treść uchwały 
pozostaje bez zmian. Jest to dla dobra powiatu, bo wpływa na utrzymanie dróg. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

   Radny Paweł Chylak: poprzednia uchwała była z 2005 roku, tyle czasu nie były zmieniane 
stawki, dlatego jestem za przyjęciem uchwały. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.11.2019 w sprawie wysokości opłat za 
zajęcie pasa drogowego oraz umieszczanie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury 
technicznej i obiektów budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub 
potrzebami ruchu drogowego oraz reklam, stanowi załącznik do protokołu. 
16. Podjęcie uchwały Nr X.12.2019 w sprawie wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi  

i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych  
w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu na terenie Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Sekretarza Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: zgodnie z treścią art. 130a ust. 6 ustawy Prawo o ruchu 
drogowym Rada Powiatu zobowiązana jest do corocznego ustalenia, w drodze uchwały, 
wysokości opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów na terenie powiatu. Zawarcie 
powyższej umowy zostało poprzedzone rozeznaniem stawek za usuwanie i przechowywanie 
pojazdów, poprzez ogłoszenie na stronie internetowej. W odpowiedzi na zapytanie wpłynęły 
dwie oferty. Została wybrana oferta najkorzystniejsza z najniższymi stawkami. W porównaniu 
do roku poprzedniego stawki są niższe o 50 zł. Ogółem koszty poniesione w 2019 roku do dnia 
dzisiejszego wynoszą 44.965,00 zł. Na dzień dzisiejszy płacimy za przechowywanie 13 
pojazdów, w tym 2 usunięte w 2017 roku i sprawy są w sądzie i jeszcze czekamy na 
postanowienie, bo to wszystko trwa. W 2018 roku usunięte 4 pojazdy i też czekamy na 
postanowienie sądu, w 2019 roku usunięto 7 pojazdów. W 2019 roku 1 pojazd został odebrany 
przez właściciela i uiścił opłatę 1.160,00 zł. Koszty w wysokości 43.640,00 zł są to opłaty za 
usuwanie i przechowywanie pojazdów, 880 zł są to opłaty od wniesienia pozwu, 128 zł opłaty 
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za wydanie klauzuli prawomocności. Ponosimy jeszcze koszty ubezpieczenia pojazdu,  
w momencie, kiedy postanowienie się uprawomocni, my musimy już te pojazdy ubezpieczyć. 
Wydaliśmy 1.748,00 zł, ale zaraz po demontażu pojazdu i wyrejestrowaniu, występujemy do 
ubezpieczyciela o zwrot składek i odzyskaliśmy 1.303,00 zł. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

   Radny Tomasz Hucał: dopytam, czyli ta kwota jest wynikająca z firmy, która się zgłosiła. Czyli 
są firmy, które za 250,00 zł są gotowe te wielkie tiry usuwać z drogi. Taka firma to chyba jednak 
trochę ryzykuje, bo szacuję, że nikt nie porzuci ciężarówki.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.12.2019 w sprawie wysokości opłat za 
usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości 
kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu na terenie Powiatu 
Żagańskiego, stanowi załącznik do protokołu. 
17. Podjęcie uchwały N r X.13.2019 w sprawie zmiany uchwały Nr II.1.2018 Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 5 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Sekretarza Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w związku z wygaśnięciem mandatu Radnego Tomasza 
Niesłuchowskiego na podstawie postanowienia Komisarza Wyborczego, Rada Powiatu musi 
uzupełnić skład Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

  Radni nie podjęli dyskusji. 
  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o zgłaszanie kandydatów. 

Radny Roman Śliwiński zaproponował Radnego Mirosława Białego do uzupełnienia składu 
osobowego komisji. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał Radnego Mirosława Białego, czy wyraża 
zgodę na pracę w Komisji Rewizyjnej. 
Radny Mirosław Biały wyraził zgodę na pracę w Komisji Rewizyjnej. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, w której wskazuje się 
Radnego Mirosława Białego Przewodniczącym Komisji. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 19 radnych. 
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Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.13.2019 w sprawie zmiany uchwały Nr 
II.1.2018 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 5 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej, stanowi załącznik do protokołu. 
18. Podjęcie uchwały Nr X.14.2019 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 

Żagańskiego na 2020 rok. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

  Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.14.2019 w sprawie uchwalenia planu 
pracy Rady Powiatu Żagańskiego na 2020 rok, stanowi załącznik do protokołu. 
19. Podjęcie uchwały Nr X.15.2019 w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Żagańskiego na 2020 rok. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

  Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.15.2019 w sprawie uchwalenia planu 
pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żagańskiego na 2020 rok, stanowi załącznik do 
protokołu. 
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20. Podjęcie uchwały nr X.16.2019 w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Stałych 
Rady Powiatu Żagańskiego na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja opi-
niuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja opiniuje pro-
jekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Piotr Ciołka: komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Piotr Kowalski: komisja 
opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 

  Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.16.2019 w sprawie uchwalenia planów 
pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego na 2020 rok, stanowi załącznik do protokołu. 
21. Podjęcie uchwały Nr X.17.2019 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogól-

nodostępnych na terenie powiatu żagańskiego w roku 2020. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Hucał: ja już niezmiennie i tak będzie dopóki ustawodawca nam tego obowiązku 
nie zdejmie, więc ja, jak co roku wygłaszam tą samą opinię, że będę się wstrzymywał od głosu. 
Uważam, że prywatnym przedsiębiorcom ciężko jest narzuca, że mają otwierać apteki, bo i tak 
ustalają harmonogram, jaki chcą. Wiemy doskonale, że te obrady były bardzo ciężkie. Apteki już 
praktycznie w niedzielę otwierane są sporadycznie, niektóre w święta w nocy są zamknięte i tak 
naprawdę, my, jako radni nie mamy wpływu, kompletnie żadnego narzędzia, żeby na apteka-
rzach cokolwiek wymóc, więc ja niezmiennie, dopóki będę radnym przy tej uchwale będę się 
zawsze wstrzymywał z tym samym uzasadnieniem.  
Radny Paweł Chylak: Pan Starosta jest Przewodniczącym Zrzeszenia Starostów Województwa 
Lubuskiego. W związku z tym wnoszę o to, żeby to Zrzeszenie zajęło się tym tematem aptek, 
żeby zostało wypracowane wspólne stanowisko dla całego województwa lubuskiego, a później 
dalej żeby wyżej się tym tematem zająć. Przepisy są takie, my rozmawialiśmy na ten temat, ja 
mam doświadczenia z poprzedniego stanowiska, kiedy to w Gminie Szprotawa aptekarze od  
6 lat dyżurów nie pełnili i aż takich strasznych rzeczy nie było, nie wydarzały się. W związku  
z tym, skoro strona prawna jest taka i aptekarze się w taki sposób dostosowują, spełniamy ich 
oczekiwania, bo jak było powiedziane w takich mocnych rozmowach, to wnoszę, żeby Pan Sta-
rosta zaproponował takie tematy na tym Zrzeszeniu, żeby prawnicy się w tym zakresie wypo-
wiedzieli, żeby było jedno stanowisko, żeby nie było takich sytuacji, że w Żaganiu nieczynna,  
w Żarach czynna, w Zielonej Górze czynna, w Wschowie nieczynna. 
Starosta Henryk Janowicz: Związek Powiatów Polskich na ten temat dyskutował. Ja wprowadzę 
na najbliższym posiedzeniu Związku Powiatów Lubuskich, zajmiemy stanowisko w formie opi-
nii, bo warto się zapoznać, warto do tematu wrócić i zapoznać się, jak to się ma pod względem 
prawnym. Na pewno takiej opinii będę żądał na najbliższym posiedzeniu Związku Powiatów 
Lubuskich. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
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Uchwała została podjęta przy 16 głosach „za”, 3 „wstrzymujących”, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.17.2019 w sprawie określenia rozkładu 
godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego w roku 2020, stanowi 
załącznik do protokołu. 
22. Podjęcie uchwały Nr X.18.2019 w sprawie zmiany uchwały Nr II.2.2018 Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 5 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji Skarg, Wnio-
sków i Petycji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o zgłaszanie kandydatów. 
Radny Roman Śliwiński zaproponował Radnego Mirosława Białego do uzupełnienia składu 
osobowego komisji. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał Radnego Mirosława Białego, czy wyraża 
zgodę na pracę w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Radny Mirosław Biały wyraził zgodę na pracę w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, w której 
wskazuje się Radnego Mirosława Białego Członka Komisji. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały Nr X.18.2019 w sprawie zmiany uchwały Nr 
II.2.2018 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 5 grudnia 2018 roku w sprawie powołania Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji, stanowi załącznik do protokołu. 
23. Wolne wnioski.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasik poprosił o składanie wniosków. 
Radny Jerzy Bielawski: bardzo bym prosił przed wysłaniem sms, że mamy materiały na portalu 
e-sesja, oczekuję, bo już kilkakrotnie mi się zdarzyło, że dostałem sms, zaglądam i okazuje się, 
że nie ma żadnych materiałów. Więc oczekuję, że najpierw będą wysłane materiały, a potem 
zawiadomienie sms. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: Panie Jerzy od razu odpowiem. W momencie, gdy 
laptop jest w strefie WF nie odbierze Pan. Miałem ten sam problem, zgłaszałem, Panowie mi 
pokazali, co jest błędem.  
Radny Jerzy Bielawski: chce powiedzieć, że gdy dostaję sms to najczęściej bywam w pracy  
i mam tam WF podłączone.  
Radny Maciej Boryna: Panie Starosto, o ile dzisiaj usłyszałem, Zarząd postanowił sprzedać  
w drodze przetargu, działkę, na której jest plac zabaw przy ul. Kościuszki. Prosiłbym Zarząd, 
żeby jeszcze raz przeanalizował swoją decyzję, ponieważ ten plac zabaw jest uczęszczany, 
rodzice dość często w jego sprawie interweniują w Urzędzie Miejskim i stąd może byłoby 
zasadne wyjść naprzeciw dzieciom.  
Starosta Henryk Janowicz: ja nie mogę odpowiedzieć, bo to jest pytanie skierowane do Starosty, 
ale na Zarząd. My, jako Zarząd Powiatu, jako powiat, musimy dbać o jednostkę. Przy Domu 
Dziecka będzie plac zabaw, który będziemy chcieli budować w przyszłości przy dwóch Domach 
Rodzinkowych, niestety, ale musimy na to patrzyć trochę inaczej. Na dzień dzisiejszy działkę 
wystawiliśmy na przetarg do sprzedania, taka jest procedura. W najbliższym czasie odbierzemy 
kawałek działki od miasta przy szpitalu, żeby zagospodarować, zrobić, bo źle to tam wygląda 
koła naszego Domu Samopomocy. Nasze tereny będziemy pomału zagospodarowywać, jeżeli 
nam nie będzie potrzebne to sprzedać, albo komuś przekazać w użyczenie, ale na dzień dzisiejszy 
takie stanowisko jest Zarządu. Jeżeli wróci pismo, pójdzie na Zarząd, bo ja nie mogę wypowiadać 
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się za Zarząd. Jeżeli chodzi o sugestie Radnego Jerzego Bielawskiego, porozmawiam  
z informatykami i z Biurem Rady, żeby to usprawnić.  
Radny Maciej Boryna: mimo wszystko bym prosił o uwzględnienie mojego wniosku, ponieważ 
ul. Sobieskiego, na której ma stanąć drugi plac zabaw jest to około 2 km od dzisiejszej lokalizacji. 
Odnośnie też sytuacji finansowej, myślę, że skoro dzisiaj też mogliśmy wyjść naprzeciw 
instytucji OHP, która obraca jakimiś środkami finansowymi, a użyczamy nieodpłatnie 
pomieszczenia, tym bardziej możemy wyjść naprzeciw dzieciom.  
Starosta Henryk Janowicz: to, że nieodpłatnie to nie znaczy, że nie płacą, płacą za media i to 
duże kwoty płacą i dzięki temu nam łatwiej nasze jednostki powiatowe utrzymywać. I co 
najważniejsze, pracują na rzecz powiatu, bo przeszkalają, resocjalizują młodzież naszego 
powiatu, jakby niejednokrotnie wykonują nasze zadania, co robi powiat i inne jednostki. Jest to 
taka współpraca wiązana, tam nie ma nic za darmo. My staramy się każdą złotówkę oglądać  
w powiecie, bo widzimy, jak jest sytuacja. Będziemy rozmawiać, ale na dzisiaj jest takie prawo, 
jakie jest.  
Radny Paweł Chylak: jeden wniosek do Przewodniczącego Rady, proszę zadbać o to, żeby  
w zakładce Rada Powiatu były umieszczane wszystkie interpelacje i zapytania, które były 
składane. Ostatnio mieliśmy taką sytuację, że Pan Leon Cuprych oczekiwał też na odpowiedzi 
na złożone przez zemnie interpelacje, a one są tam umieszczone, aczkolwiek sprawdzałem i nie 
wszystkie. Dlatego proszę, żeby było o to uzupełnione, żeby były wszystkie umieszczane. 
Kolejno składam interpelacje do Pana Starosty. Szanowny Panie Starosto, jest to zapytanie. 
Czytając informacje na stronie internetowej pppszprotawa.idsl.pl o funkcjonowaniu Poradni 
Psychologiczno Pedagogicznej w Szprotawie dowiedziałem się, że są w niej zatrudnione 
następujące osoby: dyrektor, który jest pedagogiem, ponadto dodatkowo zatrudnionych jest 
jeszcze dwóch pedagogów, dwóch psychologów, jeden logopeda i dwóch pracowników na 
stanowiskach administracyjno – obsługowych. Z umieszczonych tam informacji wynika, że to 
pedagog prowadzi wraz z psychologiem dział poradnictwa zawodowego, w ramach, którego 
zajmuje się: 
- diagnozą predyspozycji zawodowych młodzieży gimnazjalnej i szkół ponadgimnazjalnych, 
- prowadzi prelekcje dla młodzieży i rodziców poruszające problemy wyboru szkoły i kierunku 

kształcenia, 
- udziela uczniom również porad bez badań, udostępnia informatory, biuletyny, informacje  

o zawodach pomocne młodzieży w podjęciu decyzji zawodowej. 
W związku z powyższym, proszę o udzielenie informacji: 
1. Czy w Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Szprotawie od 1.09.2019 roku jest 

utworzone stanowisko doradcy zawodowego, które nie widnieje na publicznej stronie 
Poradni? 

2. Jeżeli tak, to, z czego wynikała konieczność utworzenia w poradni stanowiska doradcy 
zawodowego, skoro pedagog wraz z psychologiem miał realizować te zadania? 

3. Gdzie i kiedy była umieszczona informacja o ogłoszeniu konkursu lub ofercie pracy na to 
nowo utworzone stanowisko? Zakładka BIP na stronie poradni jest nieaktywna. Proszę zatem 
o przedstawienie kserokopii tej informacji wraz z wymogami, które musieli spełnić kandydaci 
do pracy na tym stanowisku. 

4. Ilu kandydatów przystąpiło do naboru na to stanowisko? 
5. Kto uczestniczył w Komisji rekrutacyjnej osoby na to stanowisko? 
6. Czy osoba, która została zatrudniona spełniła wszystkie ustawowe wymagania, aby móc zostać 

zatrudnioną na to stanowisko? Czy osoba ta posiada świadectwo pracy potwierdzające 
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minimum roczne doświadczenie w zakresie poradnictwa zawodowego? Jeżeli nie, dlaczego 
nie powtórzono procedury naboru? 

7. Jakie wynagrodzenie otrzymała osoba, która została zatrudniona na tym stanowisku? 
8. Czy to prawda, że ta osoba na przełomie września i października uczestniczyła w kursie 

szkoleniowym w Gdański w celu nabycia kwalifikacji do wykonywania pracy na stanowisku 
doradcy zawodowego? 

9. Jaki był koszt tego kursu i kto za niego zapłacił? 
Odpowiedzi na powyższe pytania są mi niezbędne do ewentualnego przygotowania skargi do 
Komisji Skarg. 
Starosta Henryk Janowicz: wszystko otrzyma Pan na piśmie od Pani Dyrektor Poradni.  
Radny Piotr Kowalski: ja mamy pytania, a zarazem prośbę do Pana Starosty. W tym roku 
uczestniczyliśmy na dwóch spotkaniach wspólnie z jednym z największych pracodawców  
w powiecie żagańskim tj. Huta Szkła Stolzle Wymiarki. W trakcie tych ustaleń dowiedzieliśmy 
się o planach inwestycyjnych Huty, że Huta chce się rozbudować, tak naprawdę znacznie, a co 
za tym idzie pogorszy się bezpieczeństwo na drogach, na dwóch ulicach, które są przy Hucie. Są 
to ulice powiatowe, droga powiatowa, w związku z tym ponawiam moja prośbę i deklarację, 
które żeśmy składali w Hucie, że zadbamy o bezpieczeństwo, pomijając już formę estetyki, że  
w ogóle nie ma tam chodnika. Pan Prezes informował, że gości kontrahentów z całego świata, 
wygląda to fatalnie, ale same względy bezpieczeństwa, gdzie ruszy rozbudowa od przyszłego 
roku, ciężkie samochody i wszystko, co za tym idzie, zwiększenie zatrudnienia, tak naprawdę 
spowoduje to znaczne pogorszenie i tak już niebezpiecznego odcinka. Chciałby, aby w tej kwestii 
Pan Starosta coś zadeklarował, ewentualnie powiedział, jak rozwiązać ten problem, ba 
najprawdopodobniej wróci ten problem z powrotem do nas, a zadeklarowaliśmy, że w nowym 
roku spróbujemy to rozwiązać.  
Starosta Henryk Janowicz: nam ustalono, jakby wstępną datę 30.12.2019 r. godz. 1330, tak mam 
ustaloną datę. Spotkam się z panem radym, z Panem Wójtem Gminy, Nadleśniczym 
Nadleśnictwa Wymiarki i z Prezesem Huty, który jest prokurentem na teren Polski, będziemy 
omawiać te pewne rzeczy. Ja sobie zdaję sprawę, bo na komisjach wymienialiśmy informacje, 
co do dodatkowych sytuacji i zadań, które mogłyby nas czekać na terenie Gminy Wymiarki. 
Temat jest mi znany, będziemy na ten temat dyskutować. Na pewno problem poboczy jest już 
rozwiązany, problem drzew będziemy rozwiązywać i na pewno przystąpimy, co do projektu, jak 
i kosztorysu pewnej inwestycji, ale ta inwestycja będzie na pewno dopiero w przyszłym roku. 
Patrząc na budżet, patrząc na realia to wole odpowiedzieć już teraz, przygotujemy się pod 
względem merytorycznym i formalnym, a inwestycyjnie przejdziemy jakby w następny rok, bo 
to jest realne, pod warunkiem, że wystąpię z pismem do Wójta Gminy o doinwestowanie do tego 
zadania, takie samo pismo skieruję do Nadleśnictwa i też będę próbował negocjować  
z przedstawicielami tej Huty.  
Radny Piotr Kowalski: temat przesuwamy na kolejny rok, ale czy dofinansują, czy nie 
dofinansują, na to wpływu my nie mamy, ale jednak drogi są nasze, mieszkańcy powiatu są nasi 
i to oni są tam narażeni, bez względu czy oni się zgodzą, czy nie, ten problem trzeba będzie 
rozwiązać. Jest na razie dobrze, bo nic się nie stało i dopóki nic się nie stało, mam nadzieję, że 
jak wytrzymało tyle, to wytrzyma jeszcze chwilę.  
Radny Zbigniew Białkowski: zgłosili się do mnie rodzice uczniów niepełnosprawnych stąd też 
po rozmowie z nimi postanowiłem przygotować interpelację, którą chciałem dzisiaj złożyć na 
ręce Pana Starosty. Brzmi ona w ten sposób: Proszę o przystosowanie jednej ze szkół 
ponadpodstawowych w Żaganiu do przyjęcia uczniów z niesprawnością ruchową. Za dwa i trzy 
lata trafią tacy uczniowie do wymienionych szkół, z których żadna na dzień dzisiejszy nie jest 
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do tego przygotowana. Windę posiada tylko SOSW, który w swojej ofercie nie ma szkoły 
ponadpodstawowej. Dlatego proszę o zainteresowanie się wyżej wymienionym problemem, 
znalezieniem odpowiednich projektów, przygotowaniem odpowiedniej dokumentacji, 
aplikowaniem o środki. Wcześniejsze zauważenie i rozwiązanie tego problemu zapobiegnie 
trudnej i niekomfortowej sytuacji, która może powstać z powodu braku możliwości właściwej 
realizacji obowiązku szkolnego przez dotkniętych niepełnosprawnością uczniów. Kolejną 
sprawą jest wniosek, czy prośba do Pana Starosty. Ostatnio też zetknąłem się z jedną sprawą, 
która wcześniej była poruszana przez Radnego Leona Cuprycha, jakiś czas temu w miesiącu 
listopadzie zgłosiła się do mnie osoba, która miała ponad 80 lat, że ma problem z dojechaniem 
do Nowej Soli do szpitala, do którego jeżdżą osoby z naszego powiatu i niestety nie ma 
autobusów, żeby można było do tej Nowej Soli do szpitala dojechać, czy też wrócić. Dlatego 
moja prośba jest skierowana do Pana Starosty, żeby może porozmawiać z władzami naszych 
gmin, z Gminą Miejską Żagań, jak i z przedstawicielami władz Nowej Soli. Jeden i drugi ma 
swoich przewoźników, żeby jakoś może spróbować w minimalnym, chociaż stopniu rozwiązać 
ten problem. Żeby, chociaż jeden, dwa kursy były, żeby ci chorzy ludzie do szpitala mogli 
dojechać, a nie musieliby wynajmować taksówek, czy też prosić inne osoby, które dysponują 
środkami komunikacji i podwiozą.  
Starosta Henryk Janowicz: w sprawie interpelacji, na pewno w najbliższym czasie z Panią 
Dyrektor PCPR i z innymi instytucjami, dyrektorami szkół, którzy doradzą i pomogą, jak do tego 
tematu podejść. Na pewno wywołamy ten temat w najbliższym czasie, jeżeli chodzi  
o niepełnosprawność dzieci w naszych szkołach ponadpodstawowych. Wrócimy, będziemy 
rozmawiać i powiadomię Pana Radnego na piśmie, tylko, żeby Pan Radny dał trochę czasu, bo 
wiadomo, że to nie jest taki łatwy temat. W sprawie dojazdu do szpitala do Nowej Soli, 5 stycznia 
2020 roku są wybory na Prezydenta Nowej Soli. W styczniu można by było zorganizować 
spotkanie Pana Prezydenta Nowej Soli, Burmistrza i mojej skromnej osoby, byśmy 
przedyskutowali te kwestie, może jakiś pomysł by znaleźli. Ja będę ten temat poruszał, będę 
próbował jeszcze w to wciągnąć Panią Starostę Nowosolską, bo wiem, że ona bardzo dobrze 
współpracuje z władzami miasta Nowej Soli. 
Radny Zbigniew Białkowski: Panie Starosta, ja, dlatego dzisiaj składam tą interpelację związaną 
z uczniami niepełnosprawnymi, bo tacy uczniowie dopiero za dwa, trzy lata do nas trafią. Dlatego 
jest czas na to, żebyśmy spokojnie podziałali, przygotowali. Wiem, że tego w tym roku tego nie 
załatwimy, ale możemy wyszukać projekty, złożyć aplikację. Natomiast w kolejnych latach 
możemy dopiero działać, mamy na to dwa lata, dlatego z tym się zgłaszam dzisiaj. Natomiast o 
tą drugą sprawę to bardzo dziękuję, że Pan podejmie ten temat, bo on dla ludzi jest naprawdę 
ważny i oby udało się, chociaż w jakimś minimalnym stopniu załatwić. 
Radny Tomasz Hucał: ja tylko, jako Radny, który chyba najwięcej z was wszystkich jeździ 
autobusami, to powiem, że rzeczywiście jest taki problem, ponieważ Fenix Żary zlikwidował 
kilka miesięcy temu jedyny kurs z Żagania do Nowej Soli. W tej chwili komunikacja miejska 
zorganizowana w Nowej Soli, zresztą przez byłego Prezesa Żagańskiego MZK, który był za 
słaby dla Żagania, a okazał się zbyt dobry dla Nowej Soli, od Stypułowa jeździ bardzo dobrze 
rozbudowana komunikacja, jest tylko totalna dziura właśnie na tym odcinku między Żaganiem, 
a Stypułowem. Rzeczywiście jest tak, jak mówi Pan Radny Białkowski, myślę, że jest to kwestia 
po stronie naszej, naszych samorządów lokalnych i dotowanie ewentualnie miejskiego MZK, 
które chyba chyli się ku upadkowi, niż po stronie Nowosolskiej, bo tam ostatnio analizowałem 
rozkład jazdy po stronie Nowosolskiej i tam jest świetnie w tej chwili rozbudowana komunikacja 
i tam praktycznie każda miejscowość ma przynajmniej pięć, sześć kursów dziennie, a także  
w weekendy. My musimy chyba bardziej w kierunku naszych samorządowców uderzyć, żeby 
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jednak do tej granicy powiatów dotrzeć. Na temat bazy oświatowej wypowiedziałem się ostatnio 
na komisji, więc tu trzymam kciuki, jeżeli się to uda, a wiem, że będzie nie łatwo, bo większość 
naszych budynków to są budynki zabytkowe, ale zrobić to musimy.  
Radny Jerzy Bielawski: zgadzam się z Radnym Białkowskim, że przeniesienie Rodzinnego 
Domu Dziecka z Żagania do Szprotawy wynikło może z różnych przyczyn, ale nie może być tak, 
że Pan Starosta informuje, może wprowadza nas w błąd, że są gminy, które zapłaciły, które nie 
zapłaciły. Ja prosiłbym pisemną odpowiedź, które gminy partycypują w to, że np. Miasto Żagań 
dało taką kwotę, Gmina Brzeźnica taką i które nie dały. Żaby o tym wiedzieli wszyscy radni, bo 
każdy z nas reprezentuje różne gminy. 
Starosta Henryk Janowicz: to dopiero będzie, jak uchwalone zostaną budżety, jakie propozycje 
będą w trakcie, bo dzisiaj nie jesteśmy w stanie nic powiedzieć dopóki nie zostaną przyjęte 
uchwały budżetowe. Po uchwaleniu uchwał budżetowych, bo każda gmina ma inne kwoty inne 
budżety, inne możliwości, inne problemy. Wtedy siądziemy i Panie Radny dostanie Pan 
informację, ale to trochę potrwa, po zakończeniu wszystkich budżetów. Ja już dzisiaj wiem, jakie 
gminy się zadeklarowały, jakie gminy dadzą, ale nie mam tego oficjalnie na piśmie, mam tylko 
od kilku gmin. Będzie to w odpowiednim czasie i Pan dostanie taką odpowiedź na piśmie. 
Starosta Henryk Janowicz: zapraszam na spotkanie Noworoczne wszystkich radnych. Jest to 
podsumowanie pracy całego roku Rady, Zarządu, instytucji o nazwie Powiat. Spotkanie odbędzie 
się 17 grudnia 2019 roku o godz. 1300. Z którymi nie będę się widział, życzę pogodnych, 
radosnych spokojnych Świąt, są to Święta dla nas Polaków bardzo rodzinne, życzliwe. 
Nadchodzący Nowy Rok 2020 niech będzie rokiem spokoju, rokiem wymarzonym i rokiem 
takiej małej twórczości, ale widocznej. 
Innych wniosków radni nie zgłosili. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak wyznaczył Radnego Macieja Borynę oraz Radną 
Cecylię Brodzińską do zapoznania się z protokołem z X sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 
13 grudnia 2019 roku. 
24. Zamknięcie obrad X sesji. 

     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: zamykam obrady X sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
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